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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP   

ZÁPIS z 6. jednání 
Výboru pro národnostní menšiny ZHMP konaného dne 31. 1. 2024 v 16:00 hod. 

Zasedací místnost Rady HMP / 1. patro, MHMP-Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 

Přítomni: Mgr. Jiří Knitl – předseda Výboru, Mgr. Michal Vronský, Mgr. Hayato Josef Okamura, Bc. Jan Kolář – 

online, Magdalena Valdmanová, Ing. Eva Tichá, Jana Krásná, Mgr. Malgorzata Ewa Bejšovcová, Ján Balog, 
Mgr. Petr Skala, Ing. Igor Zolotarev, CSc., Branka Jočić, Mgr. Olga Mandová, Bc. Duc Anh Le, Mgr. 
František Bányai, MgA. Jiří Sulženko, Ph.D. – ředitel odboru KUC MHMP (tajemník) 

Omluveni: Mgr. Jakub Stárek, Stanislav Nekolný, MBA, Arina Dolgopolová, Bc. Vratislav Freund, Mgr. Natalie 

Kalajdžievová Ph.D., PhDr. Petr Balla, Irena Nováková, Michal Lašo, Ing. Eva Zajíčková  

Hosté: PhDr. Kateřina Bursíková Jacques, Tadeáš Mertlík, Master, Bc. Klára Posádová, kpt. Mgr. Jan Dongres, 

Dana Gregorová, Mgr. Jakub Štědroň, Ph.D., Mgr. Radek Novák, PhDr. Renata Weinerová, CSc., RNDr. 
Milan Pospíšil, PhDr. Andrej Sulitka, CSc., Mgr. Jana Hajná, Ing. Michal Panocha, Bc. Jan Dužda,  

 hosté – veřejnost: Jan Červeňák (politická strana Roma Luma).   

Jednání řídil: Mgr. Jiří Knitl, předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP      
 

Text zahájení: 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Schválení programu 6. jednání a zápisu z 5. jednání dne 1.11.2023 

3. Volba ověřovatele zápisu z 6. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

4. Plán činnosti výboru v roce 2024 - aktualizace harmonogramu jednání 

5. Aktuální informace z Oddělení kanceláře Rady vlády pro záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády 
pro národnostní menšiny 

6. Informace k průběhu grantového řízení pro oblast národnostních menšin na rok 2024 

7. Pravidelná informace o činnosti Expertní skupiny Výboru pro národnostní menšiny ZHMP k implementaci 

Strategie romské integrace v HMP 

8. Dům národnostních menšin o.p.s. (aktuální informace o provozu a činnosti) 

9. Prostor pro prezentaci aktuálních informací ze strany členů Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

10. Různé 
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K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

Mgr. Jiří Knitl (dále jen „předseda Výboru“) přivítal přítomné členy Výboru pro národnostní menšiny ZHMP (dále jen 
„Výbor“) a v 16:10 hod. zahájil 6. jednání Výboru. V čase zahájení jednání bylo přítomno 13 členů (1 člen, Bc. Jan 
Kolář, byl přihlášen online). Výbor byl tedy schopen usnášení.   Předseda Výboru přivítal nového hosta, PhDr. 
Kateřinu Bursíkovou Jacques, vedoucí oddělení kanceláře Rady vlády pro záležitosti romské menšiny a sekretariát 
Rady vlády pro národnostní menšiny.  

2. Schválení programu 6. jednání a zápisu z 5. jednání dne 1.11.2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

Předseda Výboru vyzval přítomné, zda nemají připomínku nebo podnět k doplnění zápisu z minulého jednání. 
Následně požádal přítomné, zda mají nějaké návrhy ke změně programu. Jelikož tomu tak nebylo ani v jednom 
případě, bylo přikročeno k hlasování. 

Usnesení č. U-VNM-0031 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

1.  program 6. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

2.  zápis z 5. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0 

 

3. Volba ověřovatele zápisu z 6. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předseda Výboru požádal přítomné, aby bylo přistoupeno k hlasování ve věci ověřovatele zápisu z 6. jednání Výboru 
s tím, že navrhl, aby ověřovatelkou zápisu byla paní Jana Krásná – členka Výboru. Nikdo neměl jiný návrh a bylo tedy 
přistoupeno k hlasování. 

Usnesení č. U-VNM-0032 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

ověřovatelem zápisu z 6. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP paní Janu Krásnou 

pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0 

4. Plán činnosti výboru v roce 2024 - aktualizace harmonogramu jednání 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

V 16:13 hod. přišel na jednání člen Výboru Mgr. Hayato Josef Okamura. Počet přítomných členů stoupl na 14.  

Předseda Výboru upozornil na navržené změny v termínovém kalendáři jednání Výboru v roce 2024, které tvořily 
součást podkladů tohoto jednání (viz příloha č. 1 tohoto zápisu).  

Následně bylo přistoupeno k hlasování. 
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Usnesení č. U-VNM-0033 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

aktualizovaný „Plán činnosti výboru v roce 2024" (harmonogram jednání) 

pro: 14, proti: 0, zdržel se: 0 

 

5. Aktuální informace z Oddělení kanceláře Rady vlády pro záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády pro 
národnostní menšiny 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předseda Výboru předal slovo PhDr. Kateřině Bursíkové Jacques, která poděkovala za přivítání. Na svou pracovní 
pozici nastoupila v červenci loňského roku, kdy personální kapacity byly nízké. Do konce loňského roku se personální 
situaci podařilo stabilizovat. Dále uvedla, že 12. 2. 2024 zasedne v novém složení Rada vlády pro záležitosti romské 
menšiny, kam byli jmenováni noví občanští kandidáti. Tématem, kterým by se uvedená rada měla zabývat je právně 
nezávazné pracovní definice anticiganismu. V uvedeném termínu jednání rady je v plánu předložit materiál, jehož 
cílem je schválení uvedené definice. Dále vyzvala Prahu, zda by se v rámci pražské Strategie romské integrace v HMP 

tomuto tématu nechtěla také věnovat. Následně uvedla, že Mgr. Lucie Fuková, zmocněnkyně pro záležitosti romské 
menšiny v ČR, ustanovila platformu za účelem revize Koncepce romské integrace a ustavila pozice romských 
ambasadorů.  

Tadeáš Mertlík, Master, doplnil bod o informace týkající se Rady vlády pro národnostní menšiny, která zasedala 

v uplynulém roce celkem 3-krát. Poslední její jednání bylo 1. 12. 2023. Zápis z tohoto jednání je nyní připomínkován 

a měl by být za cca 14 dní zveřejněn na webových stránkách Úřadu vlády ČR. Tématem jednání byl boj proti 
dezinformacím ve vztahu k národnostním menšinám, nárůst antisemitismu v ČR, činnost výborů a pracovních skupin 

rady. Orgán k tématu nárůstu antisemitismu v ČR přijal rozsáhlé usnesení, které je umístěno na webových stránkách 
instituce (poznámka: členové Výboru usnesení obdrželi e-mailem). Další jednání Rady vlády pro národnostní menšiny 
je naplánováno na 19. 3. 2024. Momentálně tento orgán řeší změnu Statutu, následně proběhne renominace členů. 
Závěrem zmínil, že pracovní skupina věnující se hrobům, má naplánováno setkání na 6. 3. 2024. Cílem je návštěva 
Olšanského hřbitova.      

Předseda Výboru požádal přítomné, zda mají nějaké podněty k tomuto bodu programu. Jelikož tomu tak nebylo ani 
v jednom případě, poděkoval za informace přednesené v tomto bodě a bylo přikročeno k hlasování. 

Usnesení č. U-VNM-0034 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

aktuální informace z Oddělení kanceláře Rady vlády pro záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády  
pro národnostní menšiny (ÚV ČR) 
pro: 14, proti: 0, zdržel se: 0 

 

6. Informace k průběhu grantového řízení pro oblast národnostních menšin na rok 2024 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

Předseda Výboru informoval, že v pondělí 29. 1. 2024 zasedala Komise Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů v 
oblasti národnostních menšin a integrace cizinců. V rámci programu Podpory aktivit národnostních menšin na území 
hl. m. Prahy byla navržena částka v celkové výši 8.000.000,- Kč. Dále uvedl novinku, že dle Zákona o hlavním městě 
Praze o projektech, kde je navržena částka nižší než je 1.000.000,- Kč, rozhoduje nově Rada HMP. Dále uvedl, že dne 

23. 2. 2024 bude uvedená komise zasedat ještě jednou a bude projednávat návrh na přidělení či nepřidělení dotací v 
rámci programu pro oblast integrace cizinců. Následně předal slovo Mgr. Janě Hajné, vedoucí oddělení 
národnostních menšin a integrace cizinců MHMP, která okomentovala návrh na rozdělení finančních prostředků 
(celkové navržené částky) pro jednotlivá Opatření v rámci dotačního řízení pro oblast národnostních menšin dle 
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přílohy č. 1 k usnesení tohoto bodu (viz příloha č. 2 zápisu). Dále informovala, že v podkladech Výboru je rovněž 
příloha s konkrétními návrhy, a to pouze u projektů podléhajících schvalování ze strany Zastupitelstva HMP (tj. 
podpora pro MČ a dotace nad 1 mil. Kč) - příloha č. 2 k tomuto bodu (viz příloha č. 3 zápisu). Návrhy na 
přidělení/nepřidělení programových dotací budou předloženy na jednání Rady HMP a následně Zastupitelstva HMP 

(viz uvedené projekty). Dále doplnila, že v rámci letošního dotačního programu pro oblast národnostních menšin 
bylo podáno celkem 93 žádostí o programovou dotaci, což je v porovnání s minulým rokem o 13 projektů více. 
Jelikož proces k připomínkování tisku věnovaný návrhům k přidělení či nepřidělení programových dotací v rámci 
uvedeného dotačního programu trvá většinou měsíc, předpokládaným termínem projednání materiálu v 

Zastupitelstvu HMP je měsíc březen (většina projektů bude mít však výsledek díky projednání Radou HMP). Závěrem 
Mgr. Hajná apelovala, aby informace vztahující se k projektům nebyly zveřejňovány do projednání Radou hlavního 
města Prahy, jelikož dle podmínek dotačního programu se průběžné informace nesdělují a nezveřejňují. Jedná se 

tedy v případě konkrétní výše podpory o interní informace Výboru.   
 

Ing. Eva Tichá požádala, zda by v budoucnu nemohla být zajištěna evaluace podpořených projektů.  
 

Předseda Výboru reagoval, že oddělení Mgr. Jany Hajné výstupy jednotlivých podpořených projektů každoročně 
monitoruje.  

Mgr. Hajná doplnila, že k velkým projektům právě projednávaným Výborem, jsou vždy přizváni na jednání Výboru 

zástupci organizátora/příjemci dotace, aby Výboru prezentovali festivaly (program, obsahovou skladbu apod.). 
Výstupy jednotlivých podpořených projektů může oddělení národnostních menšin a cizinců zpracovat. V případě, že 
by se nemělo jednat jen o projekty projednávané Výborem, tak je nutné počkat na vyúčtování a závěrečné zprávy, 
z nichž pracovníci oddělení mohou zpracovat přehled výstupů, ale v tomto případě by bylo zapotřebí více času 
s ohledem na další agendu. Obrátila se na Ing. Evu Tichou s dotazem, zda stačí pouze výstupy u podpořených velkých 
projektech.  

Ing. Eva Tichá uvedla, že určitě nechce zatěžovat oddělení nad rámec a výstupy tedy ať zohledňují možnosti oddělení 
a jakákoliv zpětná vazba bude přínosná. 

 

V 16:37 hod. přišel na jednání Mgr. Michal Vronský a naopak odešel z jednání Mgr. František Bányai. Počet 
přítomných členů tedy setrval na 14. 

 

Předseda Výboru požádal přítomné, zda mají ještě nějaké podněty k tomuto bodu programu. Jelikož tomu tak nebylo 
ani v jednom případě, bylo přikročeno k hlasování. 
 

Usnesení č. U-VNM-0035 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

informace k průběhu grantového řízení pro oblast národnostních menšin na rok 2024 

I I .   d o p o r u č u j e  

1.  rozdělení finančních prostředků pro jednotlivá Opatření v rámci grantového řízení pro oblast 
národnostních menšin dle přílohy č. 1 a 2 tohoto usnesení 

2.  předložit návrh na přidělení grantů pro jednotlivá Opatření dle schváleného návrhu k projednání Radě a 
Zastupitelstvu HMP 

pro: 14, proti: 0, zdržel se: 0  

7. Pravidelná informace o činnosti Expertní skupiny Výboru pro národnostní menšiny ZHMP k implementaci 

Strategie romské integrace v HMP 

Předkladatel: Ján Balog, člen Výboru pro národnostní menšiny ZHMP - zástupce romské menšiny 

Předseda Výboru předal slovo romskému zástupci ve Výboru - Jánu Balogovi, který informoval, že se během ledna 
uskutečnily 2 koordinační schůzky k implementaci Strategie romské integrace v HMP (dále jen „SRI“). V rámci toho, 
jak mají nastaveny pracovní úvazky pražský romský koordinátor (Bc. Jan Dužda) a koordinátorka z CSSP (Mgr. 

Markéta Hajská, Ph.D.), tak musí konstatovat, že kapacitně se nejedná o jednoduchou situaci. Vzápětí se obrátil na 
PhDr. Kateřinu Bursíkovou Jacques a požádal ji o podporu ze strany Úřadu vlády ČR na financování zbytku úvazku 
pražského romského koordinátora. Zároveň bude rád, když se někdo z Úřadu vlády ČR – ideálně přímo PhDr. 
Kateřina Bursíková Jacques, bude účastnit jednání Expertní skupiny Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 
k implementaci SRI, jelikož je dle něj Praha nosným pilířem iniciativ k integraci Romů. Je v plánu uspořádat další 
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schůzku, nyní však s odborem bytového fondu Magistrátu hlavního města Prahy. Dále sdělil, že je potřeba jednat 
s CSSP a vyjasnit si personální podporu, aby bylo možné dobře implementovat jednotlivé kroky SRI.    

Předseda Výboru se připojil k žádosti J. Baloga na financování úvazku romského koordinátora.  

PhDr. Kateřina Bursíková Jacques ocenila schválenou pražskou SRI a sdělila, že se ráda zúčastní jednání expertní 
skupiny. Uvedla, že si apelu v této věci váží a nebrání se mu.  

O slovo se přihlásil host z řad veřejnosti - Jan Červeňák, mluvčí politické strany Roma Luma, který vyjádřil názor, že 
poradní skupiny a romský koordinátor nebyly zvoleny romským národem a požádal plénum, jestli by mohl položit 
dotaz na romského zástupce ve Výboru Jána Baloga. Dotázal se, jakým způsobem poskytuje p. Balog informace o 

činnosti Výboru a jakým způsobem poskytuje oddělení národnostních menšin a cizinců MHMP informace o činnosti 
Výboru? Dotazy odůvodnil tím, že se na politickou stranu Roma Luma obrací dobrovolníci a neziskové organizace o 

informace, které se jim nedostávají z Výboru.  

Předseda Výboru zdůraznil, že se nacházíme na pražské půdě a diskutuje se zde o problematice týkající se pražských 
Romů, nikoliv o celém romském národě. Dále upozornil, že pozice romského koordinátora není politická funkce, ale 
úřední, tedy není volena. Co se týče volby pana Baloga, proces jeho zvolení proběhl transparentně a podle Koncepce 
politiky hlavního města prahy ve vztahu k národnostním menšinám na období 2021-2025.  

J. Balog reagoval, že je zástupcem romské menšiny ve Výboru, tedy zastupuje všechny romské organizace nacházející 
se na území hl. m. Prahy.  

Předseda Výboru dále doplnil, že veškeré informace, které jsou diskutovány v rámci Výboru, jsou evidovány 
prostřednictvím zápisu, který je vždy zveřejněn na webovém portálu hlavního města Prahy. Dále sdělil, že nechá p. 
Červeňáka ještě zareagovat na příspěvky p. Baloga a pokud bude mít další dotazy, pak je možné položit je až v rámci 
bodu Různé, jelikož aktuálně by měly být dotazy k danému bodu jednání.  

P. Červeňák poděkoval p. Balogovi a konstatoval, že by podle něj měly být informace poskytovány ve větším rozsahu. 

J. Balog reagoval, že pokud romská menšina na území hl. m. Prahy bude mít nějaký problém, může kontaktovat 
krajského romského koordinátora nebo jeho. Servis pro romskou komunitu tedy existuje. To samé platí i pro 
romskou politickou stranu.  

Předseda Výboru také upozornil, že členové ve Výboru za národnostní menšiny zastupují spolky daných menšin a tak 
je to i v případě romské menšiny. 

Usnesení č. U-VNM-0036 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

pravidelnou informaci o činnosti Expertní skupiny Výboru pro národnostní menšiny ZHMP k implementaci  
Strategie romské integrace v HMP 

pro: 14, proti: 0, zdržel se: 0 

 

8. Dům národnostních menšin o.p.s. (aktuální informace o provozu a činnosti) 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předseda Výboru předal slovo řediteli Domu národnostních menšin o.p.s. (dále jen „ředitel DNM“), který přítomným 
představil PhDr. Renatu Weinerovou, CSc., která do Domu národnostních menšin (dále jen „DNM“) nastoupila jako 
posila do stávajícího týmu. Její náplní práce je organizační zajištění akcí pořádaných DNM a zaměření se na 
vzdělávací programy – kurzy a přednášky pro veřejnost, práce se školami apod. Následně sdělil, že DNM je do 31. 1. 
2024 hlídán nonstop (zabezpečení zakódováním a napojeno na pult centrální ochrany), od 1. 2. 2024 nebude noční 
bezpečnostní provoz zajištěn fyzickou ostrahou, prostor tedy nebude v tuto dobu přístupný (ostraha již nebude na 
recepci). Je tedy potřeba, aby se ve 22.00 hod. DNM uzavřel. Denní recepce bude zajištěna po dobu, kdy se 
odehrávají aktivity a činnosti v DNM (pracovní dny od 8.00 hod. - 22.00 hod., víkendy jsou v řešení). Poté informoval, 
že rezervační formulář k žádostem o využití společenských prostor DNM byl rozšířen (kolonka spoluorganizátor akce, 
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stručný popis akce), aby byla zajištěna větší informovanost o spoluorganizátorech a jejich akcích, které se mají 
v prostorách DNM konat.  

Mgr. Radek Novák informoval, že v termínu od 23. – 26. 5. 2024 bude mít DNM tradičně stánek na akci Svět knihy, 
která proběhne na pražském Výstavišti. Hlavním tématem je německo-jazyčná literatura a Franz Kafka, jelikož 
v červnu tohoto roku uběhne 100 let od jeho úmrtí.  

Ing. Eva Tichá podpořila akci a vyzvala, aby se jednotlivé národnostní menšiny zastavili na stánku a kdo může 
pomohl.  

Předseda Výboru poděkoval za vyzvání a následně předal slovo řediteli odboru kultury a cestovního ruchu 
Magistrátu hlavního města Prahy - MgA. Jiřímu Sulženkovi, Ph.D., který informoval přítomné o přípravě financování 
DNM v tomto roce (aktuálně je v připomínkovém řízení materiál k projednání Radou HMP a následně 
Zastupitelstvem HMP). Uvedl, že vzhledem k existenci Zásad pro poskytování dotací HMP - tj. i podmínek pro 
poskytování individuálních účelových dotací, které DNM v minulosti čerpal, jsou nyní připraveny podklady 
k projednání Radou HMP, jejímž záměrem je, aby DNM přešel z obecně prospěšné společnosti na formu příspěvkové 

organizace hlavního města Prahy. Cílem je, aby byla zajištěna pro DNM finanční dlouhodobá stabilita a udržitelnost. 
DNM navíc nemá téměř žádné vlastní příjmy z provozu a není financován žádnou jinou dotací z veřejných rozpočtů. 
V roce 2024 je v plánu financovat DNM ještě prostřednictvím individuální účelové dotace při zachování právní formy 
obecně prospěšné společnosti, pro následující roky je navrženo vznik nové právní formy, příspěvkové organizace (tj. 

zrušení o.p.s. a současné zřízení příspěvkové organizace).  Uvedl, že je připraven zodpovědět případné dotazy.  

Předseda Výboru poděkoval panu řediteli za rozšíření tématu tohoto bodu a vyjádřil podporu přechodu na zmíněnou 
právní formu.  

Ředitel DNM informoval, že pro organizace, které v DNM sídlí, by se při přechodu na novou právní formu nic 
nezměnilo.  

Ing. Eva Tichá vznesla dotaz, co bude znamenat případný přechod na novou právní formu DNM pro HMP. 

MgA. Jiří Sulženko, Ph.D. reagoval, že případný přechod na novou právní formu, by byl finančně náročnější, avšak 
zajistila by se systémovost a stabilita financování, která je u organizací zřízených HMP.  

Předseda Výboru přistoupil k hlasování.    

Usnesení č. U-VNM-0037 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

aktuální informace o provozu Domu národnostních menšin o.p.s a plánovaných aktivitách v r. 2024 

pro: 14, proti: 0, zdržel se: 0  

 

II. vyjadřuje podporu změně Domu národnostních menšin o.p.s. z formy obecně prospěšné společnosti na 
příspěvkovou organizaci hl. m. Prahy a apeluje na zachování finanční podpory pro jeho další rozvoj 
 

pro: 13, proti: 0, zdržel se: 1  
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9. Prostor pro prezentaci aktuálních informací ze strany členů Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předkladatel:  
 

Národnostní 
menšina 

Název akce/realizace Termín Místo konání akce 

polská 

plesy Polské školy, 
spolku Trampolina, 

Klubu Polski 

- - 

koncert Klubu Polski 8. 3. 2024 náměstí Míru 

romská Mezinárodní den Romů 8. 4. 2024  

rusínská 

vernisáž Kroje v pohybu 

výstava obrazů 
rusínských krojů, 

autorka Aneta Lattová 

zahájení 5. 2. 2024 DNM 

výstava fotografií 
Štěpána Raka 

výstava potrvá do 31. 3. 2024  

ruská 

prezentace knihy od 

Jurije Fedorova - 

Ukrajinská fronta třetí 
světové války 

16. 1. 2024 DNM 

ukrajinská 

Den za Ukrajinu  24. 2. 2024 
Staroměstské náměstí,  

Forum Karlín – koncert 

Koledování, 
vystupování dětských 
souborů  

leden 2024 DNM 

srbská 

koncert Halida Bešliće 11. 2. 2024 Lucerna 

promítání 
životopisného dramatu 
Neděle    

10. a 11. 2. 2024 Kino Pilotů 

vietnamská 

Česko-vietnamský ples  19. 1. 2024 Kulturní dům Krakov 

oslava lunárního roku     9. - 10. 2. 2024  

Komunitní oslava 
nového roku  3. 2. 2024 restaurace Dong Do 

Masopust a TET  4. 2. 2024 restaurace Dong Do 

kulatý stůl 
vietnamských 
organizací v ČR  

-             - 

navázání spolupráce s 

Českým centrem, vznik 
podcastu Vietcast  

-                       - 
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Poznámka: další informace o aktivitách národnostních menšin jsou k dispozici na: www.prahanarodnostni.eu nebo na 

www.dnm-praha.eu 

Předseda Výboru přistoupil k hlasování.    

Usnesení č. U-VNM-0038 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

aktuality ze života jednotlivých národnostních menšin prezentované ze strany členů Výboru pro národnostní  
menšiny ZHMP 

pro: 14, proti: 0, zdržel se: 0 

10. Různé 

O slovo se přihlásila B. Jočić, která sdělila, že žádala o posudek k projektové dokumentaci ke stavu pravoslavného 
kostela na Olšanských hřbitovech, nicméně to co jí bylo poskytnuto, není dostačující. Požádala o zaslání kompletního 
posudku.  

 

Předseda Výboru reagoval, že zaslání kompletního posudku není možné. Správa pražských hřbitovů je samostatnou 
organizací, která má svou vlastní právní subjektivitu a navíc posudek slouží pouze jako podklad pro zpracování 
projektové dokumentace. Kvůli autorským právům lze poskytnout určitý výtah z posudku.  

Výbor zprostředkoval setkání s panem ředitelem Červeným, který k tomuto tématu poskytl informace, následně 
prostřednictvím usnesení vzal tyto informace Výbor na vědomí.  Jako předseda Výboru může být pouze 
zprostředkovatelem, který může přeposlat požadavek p. řediteli Červenému, ale nemůže mu cokoliv nakázat.  
Předseda Výboru doporučil paní Jočić, aby se obrátila na pana ředitele Červeného s žádostí o možné rozšíření 
informace. 

B. Jočić reagovala, že se podle uvedeného doporučení zachová. 

 

Ing. Zolotarev, CSc. doporučil také komunikaci směrem k Radě vlády pro národnostní menšiny, protože na jednání 
tohoto orgánu se tato otázka velice intenzivně projednávala a přijalo usnesení.   
 

Mgr. Hajná doplnila, že jednání Výboru v r. 2023 bylo upozorněno, že posudek slouží jako podklad pro zpracování 
projektové dokumentace a kvůli autorským právům lze poskytnout pouze určitý výtah z posudku, a to za současného 
souhlasu poskytovaného znění ze strany ZDR MHMP – tj. odboru, kam přísluší Správa pražských hřbitovů. Dále 
ujistila, že je Výbor v plné shodě s přijatým usnesením Rady vlády pro národnostní menšiny ÚV ČR, jen ze strany 

srbské zástupkyně byl vznesen podnět, zda není zbytečné úplné zavření chrámu po dobu rekonstrukce.  

 

P. Červeňák položil v rámci tohoto bodu ještě jeden dotaz na J. Baloga, který zněl, jak je možné, že romské 
organizace omezily svou činnost pro Romy a zaměřily se na ukrajinskou menšinu v rámci dotačních titulů 
(potravinové banky, volnočasové aktivity, sociální služby a sport)? Dále se dotazoval, jaký má přínos (p. Balog jako 

zástupce romské menšiny) jeho činnost pro romské obyvatele Prahy? A jestli o přínosu romští obyvatelé vědí?  

 

Předseda Výboru konstatoval, že je rovněž předsedou Komise pro udělování grantů v oblasti národnostních menšin a 
integrace cizinců a tak v této souvislosti reagoval, že nesouhlasí, že by romské organizace omezily svou činnost 
zaměřenou na Romy, ta neustále pokračuje, činnost zaměřená na ukrajinské Romy je nad rámec běžných aktivit.  

 

Bc. Jan Dužda sdělil, že si nemyslí, že by romské pražské organizace dělaly méně práce pro pražské Romy než 
obvykle. Souhlasí tedy s tím, že jejich práce zaměřená na pražské Romy pokračuje, jen byla doplněna o práci se 
zaměřením na ukrajinské Romy. Dále reagoval na vyjádření P. Červeňáka uvedená v jeho předchozích vystoupeních 
tohoto jednání Výboru s tím, že řada vyřčených informací se týká celorepublikových problémů Romů a spadají tedy 
na státní úroveň (nikoliv na pražský Výbor). 
J. Balog vyzval p. Červeňáka, aby kontaktoval jeho a romského koordinátora pro možnost setkání nad pražskými 
tématy týkajícími se Romů, aby nebyl narušován průběh jednání Výboru s ohledem na témata, která se týkají všech 
národnostních menšin. 
 

 

 

http://www.prahanarodnostni.eu/
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Předseda Výboru sdělil přítomným, že podle právě obdržených informací p. Červeňák vysílá veřejně v přímém 
přenosu svůj projev na sociálních sítích. Tuto skutečnost p. Červeňák následně i potvrdil. Vzhledem k tomu, že o 
nahrávání a přenosu z jednání nebyl Výbor předem informován ukončil předseda Výboru diskusi nad otázkami p. 
Červeňáka. 
 

I. Zolotarev zmínil, že jakékoliv diskuse tohoto typu probíhají konstruktivněji, když jsou všichni předem seznámeni se 
základními body problematiky – pokud tedy jsou předložena nějaká témata, měla by být předána písemně (ze strany 

hosta).  

 

Vzhledem k tomu, že nebyly vzneseny další dotazy či návrhy k jednání v rámci bodu Různé, ukončil předseda Výboru 
debatu k tomuto bodu a zároveň v 17:53 hod. ukončil jednání. 
 

Další jednání Výboru je naplánováno na 15. 3. 2024 od 16.30 hodin na Magistrátu hlavního města Prahy. 
 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Jiří Knitl 

předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

 

 

Přílohy:  Příloha č. 1  - Změny v termínovém kalendáři jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP v roce 2024 

  Příloha č. 2 – neveřejná - Navrhovaná podpora v rámci grantového řízení pro oblast národnostních menšin v  

roce 2024 podle jednotlivých Opatření.  
Příloha č. 3 - neveřejná - Návrhy na podporu grantových projektů, k předložení na jednání Rady HMP a ZHMP  

 

 

 

 

Ověřil: Jana Krásná, členka Výboru pro národnostní menšiny ZHMP   

 

Zpracovali: Ing. Michal Panocha, specialista národnostních menšin a Mgr. Jana Hajná, vedoucí odd. národnostních 
menšin a cizinců 

 


